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فواد حســین وزیر امور خارجه عراق عصر پنجشنبه بعد 
از دیدار با وزیر امور خارجه کشــورمان در نشست مشترک 
مطبوعاتــی در جمع خبرنگاران افزود: امروز افتخار دیدار با 
رئیس جمهور ســید ابراهیم رئیســی را داشتیم. همچنین 
دیدارهای متعددی با مســئولین ایرانــی در همه زمینه ها 
داشــتیم. در نشست امروز بر گســترش روابط بین ایران و 
عراق بــه خصوص در رابطه با مســائل اقتصادی و تجاری 
تاکید کردیم. وی ادامه داد: همچنین در رابطه با پروژه های 
مختلفی که مرتبط با روابط دو جانبه بود صحبت کردیم. این 
فرصت خوبی بود که در رابطه با منطقه و به خصوص اوضاع 
امنیتی در عراق که مرتبط با منطقه اســت، صحبت کنیم؛ 
همچنان که اوضاع امنیتی ایــران هم با منطقه در ارتباط 
اســت. وزیر امورخارجه عراق گفت: در رابطه با روابط ایران 
و آذربایجان و ســفر اخیر وزیر خارجه ایران به پاکستان و 
گفتگوهایی که در رابطه با اوضاع افغانستان و تحولاتی که در 
آن کشور صورت گرفته، صحبت کردیم. همچنین در رابطه 
با روابط عراق و آمریــکا و توافقی که برای خروج نیروهای 

نظامی آمریکایی از عراق هم صحبت کردیم.
حســین افزود: در رابطه با گفتگوهای هســته ای ایران 
صحبت کردیم و امیدواریــم که در آینده نیز این گفتگوها 
بین ایران و کشــورهای ۴+۱ ادامه داشته باشد. همچنین 

درباره رابطه ایران و آمریکا در آینده صحبت کردیم.
وی ادامه داد: برای ما روابط ایران با کشورهای همسایه 
عراق مهم اســت. کشــور عراق نقش مهمی در حمایت از 
گفتگوهای بین عربســتان و ایران داشت. امیدواریم که دور 
پنجم مذاکرات بین دو طرف صورت گیرد. وزیر امورخارجه 
عراق گفت: اینجا هستیم تا بر روابط بین دو کشور از لحاظ 
تاریخی، دینی، فرهنگی، جغرافیایی و اقتصادی تاکید کنیم.
وی با قدردانی از عربســتان و تمام طرف هایی که زمینه 
انتقال ســفیر ایران در یمن را کــه بیمار بود فراهم کردند، 
اظهار داشــت: دولت عراق برای انتقال ســفیر ایران تلاش 
فراوانی کرد و به خصوص نخست وزیر عراق الکاظمی سعی 

کرد در این زمینه با طرف سعودی ارتباط برقرار کند. 
وزیر خارجه عراق در پاسخ به سوال دیگری در مورد اقدام 
عراق جهت جبران خسارات وارد شده به اماکن دیپلماتیک 
ایران در برخی از شهرهای این کشور و وظایف دولت عراق 
در این ارتباط طبق کنوانســیون های بین المللی گفت: در 
خصوص اتفاقی که در مورد کنسولگری های ایران در کربلا 
و نجف صورت گرفت در زمانی که تظاهراتی در این دو شهر 
برگزار می شد متاسفانه این دو کنسولگری مورد حمله قرار 
گرفتند. وزارت خارجه عراق مرتب با ســفارت ایران در این 

زمینه در ارتباط است.
وی افزود: ما به دنبال این هســتیم که میزان خسارت را 
برآورد کنیم که چقدر اســت و سپس براساس نتایجی که 
حاصل می شود خسارات مربوطه را به طرف ایرانی خواهیم 
پرداخت. این موضوع براساس برآورد مشترکی که از سوی 
دو کشــور انجام می شــود، صورت خواهد گرفت. حسین 

در پاســخ به ســوال دیگری در ارتباط با برخی از مسائل و 
مشــکلات آبی که بین ایران و عراق وجود دارد و اینکه آیا 
در جریان مذاکرات اخیر بین دو کشور توافقی صورت گرفته 
یا نه، گفت: مشــکل آب یکی از مشکلات بزرگ در منطقه 
ما است و متأسفانه سال به سال این مشکل بزرگ و بزرگتر 
می شود.  وزیر امورخارجه عراق افزود: خشکسالی گریبان گیر 
کشورهای منطقه شده و ما کمبود باران را در دو کشور ایران 
و عراق داریم. از دیگر سو، تغییرات آب و هوایی و اقلیمی نیز 
در جهان یک مشکل اساسی است که دو کشور ایران و عراق 

نیز از آن متأثر هستند.
وی ادامــه داد: یکی از نگرانی های ما این اســت که در 
آینده نه چندان دور ایران و عراق به سمت خشکسالی بروند. 
بنابراین لازم اســت با ایران و ترکیه به یک توافق برســیم 
و در این زمینــه با یکدیگر همکاری کنیم. می دانیم که در 
ایران نیز مشــکل آب وجود دارد ولی خیلی از رودخانه ها از 
ایران سرچشــمه می گیرند و وارد عراق می شوند. خیلی از 
این رودخانه ها مسیرشان عوض شده و این باعث مشکلاتی 

شده است. 
حســین با اشــاره به وضعیت دجله و فرات و سدی که 
ترکیه روی دجله بســته است، گفت: برخی از کشورها فکر 
می کننــد این آب متعلق به آن ها و حق آن هاســت اما این 
آب هایی که در مرز هســتند جزو حقابه هــای بین المللی 
محســوب می شــوند و صرفا حق آبه یک کشور به حساب 
نمی آیــد. ما با ایران و ترکیــه در این زمینه گفت وگوهایی 
داریم و نمی خواهیم که این مسائل به مشکلات بین المللی 

تبدیل شود. می خواهیم این مسئله با گفت وگو حل شود.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از مسائل مهمی که در دولت 
جدید عراق به صورت جدی باید دنبال آن باشــیم، مسئله 
آب مشــترک بین ایران،  ترکیه و ســوریه است. لازم است 

چهار کشور ایران،  سوریه،  ترکیه و عراق نشستی برگزار کنند 
و توافقی در این زمینه صورت گیرد.

وزیر خارجه عراق در پاســخ به ســوال دیگری مبنی بر 
این که آیا عراق می تواند نقشــی برای برقراری ارتباط بین 
ایران و آمریکا داشــته باشــد، گفت: روابط ایران و آمریکا 
برای عراق یک مسئله خارجی محسوب نمی شود بلکه یک 
موضوع داخلی است؛ چرا که این روابط و تنش ها بین تهران 
و واشنگتن مستقیم بر وضعیت سیاسی و امنیتی عراق تأثیر 
می گذارد و این دلایل مختلفی دارد. هر گشایشی در روابط  
تهران و واشنگتن از نظر سیاسی، اقتصادی و امنیتی داخل 
عراق تأثیر مثبت دارد.  وی افزود: به همین دلیل و براساس 
منافع عراق با برادرانمان در تهران درباره روابط آمریکا و ایران 
صحبت می کنیم و براساس منافع عراق نیز با دوستانمان در 
واشنگتن درباره روابط ایران و آمریکا صحبت می کنیم. ما در 
این زمینه فقط پیام رســان نیستیم و دیدگاه ها را نیز مورد 

بحث و بررسی قرار می دهیم.
وزیرامورخارجــه عراق ادامــه داد: گاهی دیدگاه ها را در 
تهران به صراحت با برادرانمان در تهران مورد بحث و بررسی 
قرار می دهیم و به صراحت برخی سیاست ها  را نقد می کنیم، 
همان طور که با دوستانمان در واشنگتن با صراحت مسایل 
را مورد بحث و گفتگو قرار می دهیم و برخی از سیاست های 
دولت آمریــکا در مورد منطقه و ایــران را مورد انتقاد قرار 
می دهیم. وی افزود: منفعت و مسائل عراق نیازمند این است 
کــه اگر بتوانیم کمک کنیم که دو طرف ایران و آمریکا دور 

میز گفت وگو بنشینند. 
ما از کسانی هستیم که خواستار انجام مذاکرات مستقیم 
بین تهران و واشنگتن هستیم. این مسئله را به آمریکایی ها 
گفته ایم و امروز و پیش از این نیز این موضوع را با برادرانمان 
مطرح کرده ایم. در دیــداری که با آقای امیرعبداللهیان در 

نیویورک داشــتم به ایشــان گفتم که بهتر است گفتگوی 
مستقیم بین ایران و آمریکا انجام شود.

حســین با اشــاره به برگزاری مذاکرات وین ادامه داد:  
گفت وگوهای دور هفتم در وین تمام شــده ولی مشکل در 
ســازوکار مذاکرات است. مذاکرات با گروه ۴+۱ به خصوص 
طرف آمریکایی، مذاکرات غیرمســتقیم و از طریق نماینده 
اروپا انجام می شــود. فکر می کنیم که وقت آن رسیده که 
گفت وگوهای مستقیم بین تهران و واشنگتن انجام شود تا 
دو کشور به تفاهمات مشــترکی نه فقط در موضوع برنامه 
هســته ای بلکه در مورد تحریم های تحمیل شده به ایران 
برســند.  وی ادامه داد:  ما نیازمند ارتباط مستقیم بین دو 
کشور هســتیم و تلاش می کنیم این اتفاق بیفتد. عراق در 
این زمینه نقش مهمی می تواند ایفا کند؛ چرا که ایرانی ها به 
عراق اعتماد دارند همان طور که آمریکایی ها به عراق اعتماد 
دارند. اما آنچه که وجود ندارد ســازوکاری برای ارتباط بین 

تهران و واشنگتن است.
رئیسی در دیدار وزیر خارجه عراق 

چه گفت؟
رئیس جمهوری با ابراز خرسندی از برگزاری آرام و امن 
انتخابات پارلمانی در عراق، افزود: جمهوری اســلامی ایران 
همواره حامی تشکیل مجلس و دولت قوی و مقتدر در عراق 
بوده اســت. سید ابراهیم رئیســی ظهر پنجشنبه در دیدار 
»فواد حســین« وزیر امور خارجه عــراق افزود: اعتراض به 
انتخابات در هر نظام دمکراتیک و مردم سالارانه ممکن است 
پیش بیاید و مهم این است که هم اعتراضات و هم رسیدگی 

به آنها در فرآیندهای قانونی انجام شود.
وی با تاکید بر اینکه هر گونه ناامنی در عراق را به مثابه 
ناامنی در کشور خود می دانیم، اظهار داشت: ایجاد ناامنی و 
تهدید ثبات در عراق قابل قبول نیســت و سیاست اصولی 
جمهوری اســلامی ایران حمایت از ثبات در عراق و اقتدار 

دولت این کشور است.
رئیــس جمهــوری بــا اشــاره بــه خــروج نیروهای 
نظامی آمریکایی از این کشور، تصریح کرد: این موفقیت ناشی 
از مقاومت ملت و مسئولین عراق است وگرنه آمریکایی ها هر 
جا ورود نظامی کرده اند، خارج نشده اند، مگر در مواردی که 

با مقاومت ملت ها مواجه شده اند.
رئیسی با تشکر از تلاش های دولت عراق برای بازگرداندن 
سفیر کشورمان از یمن گفت: رابطه جمهوری اسلامی ایران و 
عراق مبتنی بر دوستی و اشتراکات عمیق و گسترده دینی، 
اعتقادی، فرهنگی و تاریخی بوده و در ابعاد مختلف دوجانبه، 
منطقه ای و بین المللی رابطه ای خاص و ویژه اســت. ارتقای 

سطح این روابط به نفع دو کشور و منطقه است.
»فواد حسین« وزیر امور خارجه عراق نیز در این دیدار با 
قدردانی از سیاست جمهوری اسلامی ایران در حمایت قاطع 
از ثبات و امنیت عراق، گفت: حمایت جمهوری اسلامی ایران 
از حاکمیت و ثبات سیاســی عراق همــواره مورد قدردانی 

دولت و ملت عراق بوده است.

وزیر امور خارجه عراق در کنفرانس مطبوعاتی در تهران:

خواستار مذاکرات مستقیم ایران و آمریکا هستیم

مرحله نهایــی رزمایش مشــترک پیامبر 
اعظم۱۷ ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی با 
شــلیک همزمان ۱۶ فروند موشــک برد بلند، 
میــان برد و کوتاه برد نیروی هوافضای ســپاه 
به ســمت اهداف از پیش تعیین شــده انجام 
پذیرفت. در این مرحله از رزمایش موشک های 
عماد، قدر، ســجیل، زلزال دزفــول و ذوالفقار 
مواضع حســاس شبیه سازی شده دشمن را با 
دقت ۱۰۰ درصدی مورد اصابــت قرار داده و 

منهدم کردند.
همزمان با شلیک موشک ها، ۱۰ فروند پهپاد 
هجومی نیروی هوافضای سپاه بطور همزمان از 
مبدا حرکت و اهداف از پیش تعیین شــده را 
منهدم کردند. بنابر این گزارش، اجرای قابلیت 
مانور پذیری موشــک های سوخت جامد برای 
عبور از ســپرهای دشمن، شــلیک همزمان و 
اصابت همزمــان و ارتقای آمادگی های رزمی از 
ویژگی هــای بخــش نهایی رزمایــش پیامبر 

اعظم۱۷ سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بود.
سرلشکر باقری:

نیروهای مسلح ایران
 در اوج آمادگی هستند

سردارسرلشکر پاسدار محمد باقری رئیس 
ستاد کل نیروهای مســلح صبح دیروز جمعه 
در حاشــیه برگزاری مرحلــه نهایی رزمایش 
مشترک پیامبر اعظم ۱۷ سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی در جمع خبرنگاران گفت: این رزمایش 
از قبل طراحی شده بود ،  اما تهدید های فراوان 
ولی تو خالی سران رژیم صهیونیستی باعث شد 
که این رزمایش در این زمان مقرر انجام شود و 
بحمدالله جزو موفق ترین رزمایش های موشکی 

جمهوری اسلامی ایران تاکنون بود.
وی افزود: در این رزمایش  انواع موشــک ها 
از مســیر های متفاوت اما بــر روی یک هدف 
مشخص به طور هم زمان و با دقت تمام اصابت 
کردند و هدف طراحی شــده را در مســافت 
بسیار دور کاملا منهدم کردند. سرلشکر باقری 

این رزمایش را تنها بخشــی از توان موشــکی 
جمهوری اسلامی ایران توصیف و تصریح کرد: 
زمانی که ۱۶ موشــک به یــک هدف برخورد 
کرد بخش کوچکی از صد ها موشــکی اســت 
که می تواند بطور هــم زمان  به هر هدفی که 
آن کشور قصد مخاصمه و تهاجم به جمهوری 
اسلامی را داشته باشد اصابت کند و انهدام کامل 
ایجاد کنــد. وی در ادامه تاکید کرد: جمهوری 
اســلامی ایران این تهدید ها را نمی پذیرد و هم 
اکنون در حال مذاکره با کشور ها برای پیشبرد 
اهداف کشــور اســت  و این گونه تهدید ها را 
تحمل نخواهد کرد. رئیس ستاد کل نیروهای 
مســلح در ادامه تاکید کرد: ایــن رزمایش در 
کنار رزمایش زمینی، دریایی و هوافضای سپاه 
درتنگه هرمــز و منطقه جنوب نشــانگر این 
اســت که تمامی نیرو های مسلح از جمله سپاه 
و ارتش آماده هســتند چنانچه تهدیدی علیه 
کشــور وجود داشته باشد بلافاصله و با دقت و 
قاطعیت تمام به تهدید پاسخ بدهند ودشمنان 
را سر جای خودشــان بنشاند.سرلشکر باقری 
با اشــاره به برگزاری رزمایش مشترک پیامبر 
اعظم ۱۷ ســپاه گفت: این رزمایش توانســت 
تمامی اهداف خــود را اعم از اهداف عملیاتی ، 
شلیک ها ، تاکتیک ها در دریا ، خشکی و آسمان 
را بــه طور کامل محقق کند. وی با بیان اینکه 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران  در اوج 
آمادگی هستند  گفت : هر چند ما تهدید ها را 
جدی نمی بینیم اما تهدید را ۱۰۰ درصد فرض 
می کنیــم ؛امروز آمادگی مــا از هر زمان دیگر 

بیشتر است.
رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح در پایان 
اظهار کرد: ایــن رزمایش به لحــاظ  انبوهی 
تعداد شلیک،شلیک همزمان موشک های میان 
برد و دور برد ، شــلیک از مبدا های مختلف  به 
سمت یک هدف مشخص ،دقت اصابت و جمع 
خوردن موشک ها در یک منطقه کوچک ۱۸۰ 
در ۲۰۰ متری و برخــورد همه آنها به اهداف 

نسبت به رزمایش های گذشته برتری داشت.
هشدار جدی فرمانده کل سپاه:

صهیونیست ها دست از پا خطا کنند 
دستانشان را قطع خواهیم کرد

حســین  پاســدار  سرلشــکر  ســردار 
ســلامی فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب 
اسلامی دیروز در حاشیه برگزاری مرحله نهایی 
رزمایش مشــترک پیامبر اعظم ص ۱۷ سپاه ، 
برگزاری این رزمایش بویژه در بخش موشکی 
را دارای پیام های بسیار واضح و آشکار توصیف 
و تصریح کرد:  پیام این رزمایش هشدار جدی، 
واقعــی و میدانی به تهدید های مقام های رژیم 
صهیونیســتی اســت که مراقب  اشتباهات و 
خطاهای خود باشــند و اگر دســت از پا خطا 
کنند ، دستانشان را قطع خواهیم کرد. فرمانده 
کل سپاه فاصله بین عملیات  واقعی و رزمایش 
موشکی ســپاه را تنها در تغییر زوایای پرتاب 
موشک دانست و اظهار کرد : بنابراین دشمنان 

باید مراقب حرف ها و صحبت هایشان باشند.
وی در ادامه آزمایش ســامانه های موشکی 
دقیق و به روز تر  شده نیروی هوا فضای سپاه و 
پرتاب های هم زمان از نقاط متعدد به سوی یک 
هدف واقعی شــبیه سازی شده را ازاهداف این 
رزمایش  برشمرد و گفت: این رزمایش ترکیبی 
از حرکــت پهپاد های تهاجمی و موشــک های 
بالستیک نقطه زنی بود که امروز توانست اهداف 
نزدیک به واقعیت ما را به شــکل ۱۰۰ درصد 
محقق کند.فرمانده کل ســپاه در پایان انطباق 
عملیات تمرینی و واقعی را از محاسن رزمایش 
موشکی برشمرد گفت : همگان مشاهده کردند، 
اهداف توســط تمام موشــک های پرتاب شده 
در آن واحــد مورد هدف قرار گرفتند و منهدم 

شدند، این شرایط دقیقا شرایط واقعی است.
فرمانده نیروی هوافضای سپاه:

مانورپذیری موشک های بالستیک
 ویژگی  رزمایش پیامبر اعظم )ص(۱۷ است

فرمانده نیروی هوافضای ســپاه پاســداران 

انقلاب اسلامی گفت: حمله همه جانبه به هدف 
و مانورپذیر کردن موشــک های بالســتیک از 
ویژگی های برجســته مرحلــه نهایی رزمایش 

پیامبر اعظم )ص(۱۷ است.
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار 
امیرعلی حاجی زاده در حاشیه برگزاری مرحله 
نهایی رزمایش مشــترک پیامبر اعظم)ص(۱۷ 
ســپاه در جمع خبرنــگاران از اجرای عملیات 
مشترک موشــکی و پهپادی در این بخش از 
رزمایــش خبر داد و گفت: به حمدالله شــاهد 
بودیــم کــه هم شــلیک ها دقیق بــود و هم 
موشــک ها و پهپادها به طور دقیق روی نقاط 

پیش بینی شده فرود آمدند.
وی، حمله همه جانبه و ۳۶۰درجه به هدف 
و مانورپذیــری موشــک های بالســتیک را از 
برجستگی های این بخشی از رزمایش توصیف 
و تصریــح کرد : جهت دادن به موشــک های 
بالســتیک و اینکه از جهــات مختلف حرکت 
کرده و قدرت مانور داشــته باشــند پدیده و 

قابلیتی است که به همت متخصصان توانمند 
ایران اسلامی حاصل شده اســت و کار دشمن 
را بســیار ســخت می کند و با این اقدام صدها 
میلیارد دلار هزینه های دشمنان ما دیگر ارزشی 
ندارد به دلیل این که دیگر نمی توانند درســت 
پیش بینی کنند که این موشک ها از چه جهتی 

و درچه نقطه ای می آیند.
فرمانده نیروی هوافضای ســپاه پاســداران 
انقلاب اسلامی، پرتاب پهپادهای رزمی به صورت 
چند فروندی از سکوی پرتاب را از دیگر وجوه 
برجســته این رزمایش برشمرد و گفت: با این 
اقدام، حجم آتش های ما افزایش یافته و در آن 
واحد، تعداد زیادی هواپیمای بدون سرنشــین 
هجومی به ســمت هدف می روند و تقریباً تمام 
سامانه های پدافندی را اگر هم بتوانند رهگیری 
کنند به صورت اشباع درمی آورد و ترکیب این 
قابلیت ها با توانمندی های موشــکی به امنیت 
کشــور کمک کرده و دهان دشمنانی را که هر 

روز علیه ایران حرف می زنند را می دوزد.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در صد و هفتاد 
و ششمین روز از مسئولیت خود در جایگاه ریاست دستگاه 
قضا، صبــح دیروز جمعه )۳ دی( در موسســه خیریه امام 
حســن مجتبی )ع( شهرستان ملارد و در جمع ایتام تحت 

پوشش و مدیران و خیّرین این موسسه حضور یافت.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیــه، رئیس عدلیه طی 
سخنانی خطاب به ایتام، مســئولان و خیّرین این موسسه 
اظهار کرد: اهتمامی که مدیران این موسســه در گردآوری 
ایتام و ارائه آموزش های قرآنی به آنها دارند هم جای تقدیر 
دارد و هم وظیفه ما به عنوان مســئولان کشور را سنگین تر 
می کند. رئیس دستگاه قضا با اشــاره به اجری که خداوند 
متعال به پــاس زحمات، تلاش هــا، مجاهدت ها، نیت ها و 
زجرهای متحمل شــده از سوی مقربین درگاه الهی به آنها 
عطا می کند، گفت: پیامبر گرامی اســلام که آبرومندترین و 
والاترین مقام انســان ها در نزد خداوند متعال هســتند در 
شرایطی دوران کودکی خود را سپری کردند که در بدو تولد، 
پدرشــان در قید حیات نبودند و در کودکی مادرشان هم از 
دنیا رفت و پدربزرگ شــان که سرپرستی ایشان را عهده دار 
بودند نیز در زمانی که پیامبر اکرم)ص( هشت ساله بودند دار 
فانی را وداع گفتند. رئیس عدلیه در جمع ایتام این موسسه 
خیریه ادامه داد: پیامبر مکرم اســلام که »رحمة للعالمین« 
بودند از بدو تولد یتیمی را تجربه کردند اما همین فرد یتیم 

بالاترین مقام را نزد پروردگار متعال به دست آورد و خداوند 
بیشترین و بالاترین شرح صدر را به ایشان عطا کرد.

محسنی اژه ای با بیان اینکه گاهی اوقات برخی سختی ها 
و گرفتاری ها کمر هر انسان معمولی را می شکند ولی وقتی 
خداوند متعال اراده کند، یک فرد یتیم می تواند به بالاترین 
مقام برسد، اظهار کرد: وقتی انسان با خدا باشد و دل به خدا 
بدهد سختی ها برای او آسان می شود و جز پروردگار متعال 
هیچ چیز در چشم او بزرگ نخواهد بود و هیچ مانعی برایش 
بن بســت ایجاد نمی کند. محسنی اژه ای با بیان اینکه شاید 
گفته شــود که انبیا و ائمه اطهار در تاریخ استثنا هستند و 
در مورد افراد دیگــر این موضوع صدق نمی کند افزود: امام  
خمینی)ره( هم در همان حوزه ای درس می خواند که بقیه 
حوزویان در آنجا تلمذ می کردند اما آنچه که سبب شد امام 
خمینی)ره( به آن جایگاه و مرتبه بالا برسد دلدادگی اش به 
خداوند متعال بود که سبب شده بود سختی ها برایش آسان 
شــود. رئیس قوه قضائیه همچنین با اشــاره به ویژگی های 
ممتاز و برتر سردار شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: بسیاری 
از مردم ایران و ســایر مناطق دنیا در طول حیات خود یک 
بار هم حاج قاســم را ندیده بودند اما دلیل آشــنایی آنها و 
احســاس قرابت و نزدیکی شان با این شهید بزرگوار آن بود 
که حاج قاسم برای خدا به میدان آمد و پروردگار متعال هم 
به او اجر و عظمت داد. محســنی اژه ای با اشــاره به مراسم 

تشییع حماسی و شکوهمند پیکر مطهر حاج قاسم سلیمانی 
در ســال ۹۸ در نقاط مختلف اظهار کرد: جمعیت فراوان و 
بی شمار، تنوع مثال زدنی اقشار و طیف های گوناگون مردم 
و همچنین شور و حال وصف ناپذیر دلدادگان به حاج قاسم 
سلیمانی، باعث شد که این تشییع در حافظه تاریخ ماندگار 
شــود. رئیس عدلیه در ادامه، قیام، جنگ و صلح حاج قاسم 
ســلیمانی را در راستای جلب رضایت الهی دانست و گفت: 
با وجود آنکه حاج قاسم سلیمانی در برابر دشمن مقتدرانه، 
شــجاعانه و با صلابت ظاهر می شد و در میدان های نبرد با 
دشمنان، ترس و رعب عجیبی در دل دشمن ایجاد می کرد 
اما در برابر فرزندان شــهدا و ایتام، مهربان، خاضع، متواضع 
و رقیق القلب بود. حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
افزود: هرکســی با خدا باشد و دل به خدا و آموزه های قرآن 
بدهد، عزت، شرافت، قدرت و آنچه برای انسان سربلندی به 

همراه می آورد را در این دنیا و آخرت کسب خواهد کرد.
رئیس قوه قضائیه در بخش دیگری از ســخنان خود از 
آمادگی دستگاه قضا برای همکاری با موسسات خیریه، ایتام 
و خانواده هایشــان در راستای کاستن از مشکلات حقوقی و 
قضایی آنها خبر داد و خواستار طراحی و تدوین سازوکاری 
مشــخص برای این موضوع شد. محســنی اژه ای در ادامه 
دســتوراتی را به مقامات ذی ربــط قضایی در این خصوص 
صادر کرد و افــزود: »برگزاری کلاس های حقوقی با حضور 

وکلا، کارشناسان، قضات و دادســتان ها«، »در اختیار قرار 
دادن وکلا و کارشناسان برای انجام امور حقوقی و قضایی با 
بکارگیری ظرفیت مرکز وکلا، کارشناسان رسمی ومشاوران 
خانواده قــوه قضاییه«، »اعطای تخفیفــات در مواردی که 
قانون اجازه می دهد« و »کاهش هزینه های دادرســی«، از 
جمله مواردی هســتند که قوه قضائیه می تواند در خصوص 
آنها بــه ایتام، خانواده ها، مربیان و موسســات آنها خدمات 
ارائه دهد و مســوولان مربوطه در دستگاه قضا با همکاری و 
کمک رابطین و خانواده های ایتام در زمینه تهیه سازوکاری 
مشخص برای اجرایی شــدن این موارد فعال شوند. رئیس 
قوه قضائیه با بیان اینکه اگر قانون در رابطه با ارائه خدمات 
قضایی به ایتام و خانواده های آنها نیازمند اصلاح است، حتما 
باید این اصلاحــات در قانون صورت بگیرد، اظهار کرد: قوه 
قضائیه آمادگی  دارد برخی امور هم سنخ در خصوص ایتام و 

خانواده هایشان را به شعب خاص واگذار کند.
پیش از سخنان رئیس قوه قضائیه، »مقدم فر« مدیرعامل 
موسسه خیریه امام حســن مجتبی)ع( به ارائه گزارشی از 
اقدامات و عملکرد این موسسه پرداخت و گفت: مکان فعلی 
موسســه خیریه امام حســن مجتبی)ع( منزل ۶۰ متری 
قدیمی شهید هاشمی نژاد بوده که بعد از چند سال، خانه های 
کوچک پیرامونی آن نیز خریداری شــدند و این موسســه 

خیریه را شکل دادند.

شلیک ۱۶ فروند موشک در مرحله نهایی رزمایش پیامبر اعظم ۱۷ سپاه

محسنی اژه ای اعلام کرد

آمادگی دستگاه قضا برای کاستن از مشکلات حقوقی و قضایی ایتام و خانواده های آنها

رئیس جمهوری:
 ایجاد اشتغال 

وظیفه ممتاز دستگاه های اجرایی و نهادها است
رئیس جمهوری در جلسه شورای عالی اشتغال با تاکید براینکه ایجاد اشتغال 
وظیفه ممتاز دستگاه های اجرایی و نهادها است، گفت: اگر ظرفیت های دولت در 
کنار بخش خصوصی و نهادهای انقلابــی قرار گیرد، ایجاد بیش از یک میلیون 
فرصت شغلی در ســال دور از دسترس نیست.  سید ابراهیم رئیسی با تشکر از 
تلاش های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و دیگر دســتگاه های اجرایی برای 
افزایش آمار ایجاد اشــتغال در ماه های گذشــته، گفت: زمینه ها و ظرفیت های 
بســیاری برای ایجاد اشــتغال در کشــور وجود دارد که اگر فعال شوند مشکل 
اشتغال مرتفع خواهد شد. رئیس جمهوری افزود: پروژه های نیمه تمام از جمله 
ظرفیت هایی اســت که ایجاد زمینه تکمیل آنها علاوه بر ایجاد اشتغال می تواند 
هم سرمایه های سرگردان مردمی را جذب کند و هم باعث ایجاد اشتغال به شکل 
مستقیم و غیرمستقیم شود. اگر برای تکمیل پروژه های نیمه تمام بخواهیم صرفاً 
به منابع دولتی تکیه کنیم، شاید ده ها سال دیگر هم این پروژه ها به پایان نرسند، 
اما جذب سرمایه های مردم می تواند در مدت کوتاهی همه این پروژه ها را به ثمر 
برساند. رئیسی با اشاره به هدف گذاری رشد ۸ درصدی اقتصاد برای سال ۱۴۰۱، 
اظهار داشت: طبق برنامه ریزی ها ۴,۵ درصد این رشد باید از طریق سرمایه گذاری 
محقق شــود. برای جذب سرمایه گذاری اول باید روی جذب سرمایه های داخلی 
تمرکــز کنیم تا ســرمایه های خارجی نیز تمایل به ورود به کشــور پیدا کنند. 
رئیس جمهوری در ادامه ســخنانش با تأکید دوباره بر اینکه ایجاد اشتغال صرفاً 
مسئولیت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیست، تصریح کرد: همه دستگاه های 
اجرایی و نهادهای عمومی باید برای ایجاد اشــتغال احساس وظیفه و مسئولیت 
کنند و دســتگاه های اجرایی و استانداری ها باید بخشــی از مجموعه را متولی 
پیگیری و اجرای سیاست های ایجاد اشتغال کنند. رئیسی با بیان اینکه مواجهه 
با مردمی که از مشکل بیکاری فرزندانشان گلایه دارند، به شکل ویژه انسان را رنج 
می دهد، خاطر نشان کرد: با وجود ظرفیت های فراوان و چشم گیر اشتغال آفرینی 
در کشــور انصاف نیســت که با چنین آماری از بیکاری در کشور مواجه باشیم. 
رئیس جمهوری گفت: همه دستگاه ها زمان تصمیم سازی و تصمیم گیری برای 
ایجاد اشــتغال را کوتاه کنند و با هم گرایی با نهادهای کشور به شکل انقلابی و 
جهادی برای رفع مشکل اشــتغال تلاش کنند. رئیسی از دستگاه های مختلف 
خواســت که عملکرد خود را در ســال »تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« در 
عمل به الزامات تحقق این شعار بازنگری کنند و اضافه کرد: دستگاه های مختلف 
عقب ماندگی های خود نسبت به عمل به الزامات تحقق شعار »تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها« را احصاء کنند و ببینند که چگونه می شود در ۳ ماه باقیمانده از 
سال ۱۴۰۰ آنها را جبران کرد. رئیس جمهوری همچنین خواستار اجرای دقیق 
قوانین تصویب شده از سوی مجلس شورای اسلامی برای تسهیل و بهبود فضای 
کســب و کار شد و گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با همه دستگاه هایی 
که ظرفیت های مناســبی برای اشتغال آفرینی دارند، از جمله بخش  خصوصی و 
بویژه بسیج سازندگی جلسه برگزار کند. باید بیش از گذشته به بخش خصوصی 
میــدان دهیم و به عنوان دولت صرفاً بر ایفــای نقش حمایت،  هدایت و نظارت 
متمرکز شــویم و هر کجا لازم است برای اصلاح قانون نیز اقدام شود. رئیسی با 
تأکید بر اینکه هیچ کس نباید در کشور بخاطر نداشتن ضامن از اشتغال محروم 
شود، افزود: راه اندازی سامانه جامع کاریابی که از امروز فعالیت خود را آغاز کرده 
است، می تواند بستری مناسب برای تعامل کارفرمایان و کارجویان باشد، اما باید 
به شــدت مراقب باشیم که فعالیت این سامانه حرکتی امیدبخش باشد و مردم 

پس از مدتی از آن ناامید نشوند.

انتقاد ایران از رای مخالف آمریکا 
به دو قطعنامه حقوق بشری

کاظم غریب آبادی، معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر، 
در واکنش به رای مخالف آمریکا به دو قطعنامه حقوق بشــری، با انتشار توییتی 
نوشــت: آمریکا به دو قطعنامه مهم مجمع عمومی سازمان ملل رای منفی داد: 
قطعنامه محکومیت تمامی اشکال تبعیض نژادی که با ۱۳۰ رای موافق، دو رای 
منفی آمریکا و اوکراین و ۴۹ رای ممتنع به تصویب رسید. این قطعنامه از سال 
۲۰۱۵ ارائه می شود و آمریکا نیز هر سال به آن رای منفی می دهد. غریب آبادی 
در ادامــه این توییت تصریح کرده اســت: قطعنامه دوم تحت عنوان »حق غذا« 
اســت که تاکید می کند گرسنگی نقض کرامت انســانی است و مستلزم اتخاذ 
اقدامات فوری در ســطوح مختلف ملی، منطقــه ای و بین المللی برای رفع آن 
است. این قطعنامه نیز با ۱۸۶ رای مثبت، دو رای منفی آمریکا و رژیم اسرائیل و 

بدون رای ممتنع به تصویب رسید.

فرمانده نیروی هوایی ارتش:
خلبانان نیروی هوایی ارتش، تا آخرین نفس
 از تمامیت ارضی کشورمان دفاع می کنند

امیر ســرتیپ خلبان واحدی با بیان اینکه پایگاه هوایی شــهید فکوری یکی 
از پایگاه های راهبردی کشور اســت اظهار کرد: پایگاه شهید فکوری مسئولیت 
سنگینی در حراست از بخش وسیعی از آسمان کشور و منطقه شمالغرب کشور 
به عهده دارد. به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرتیپ خلبان حمید واحدی 
فرمانده نیروی هوایی ارتش در آیین تکریم و معارفه فرمانده پایگاه هوایی شهید 
فکوری تبریز که با حضور حجت الاسلام والمسلمین سید محمد آل هاشم نماینده 
ولی فقیه در اســتان آذربایجان شرقی و جمعی از مسئولان لشکری و کشوری 
برگزار شد، با تاکید بر اینکه ایمان، اعتقاد، تخصص و تعهد سلاح اصلی کارکنان 
نیروی هوایی ارتش است، گفت: خلبانان و کارکنان نیروی هوایی ارتش، تا آخرین 

نفس از تمامیت ارضی ایران اسلامی و دین مبین اسلام دفاع خواهند کرد.
وی با اشاره به اهمیت راهبردی پایگاه شهید فکوری افزود:  استفاده از بهترین 
و به روزترین امکانات فنی در پایگاه هوایی شــهید فکوری نشان از اهمیت بالای 
آن است و این پایگاه مسئولیت سنگینی در تامین امنیت منطقه شمالغرب کشور 
دارد. امیر سرتیپ واحدی با بیان اینکه همه جنگنده ها و تیز پروازان نیروی الهی 
هوایی ایران آماده پــرواز و اجرای فرامین فرمانده معظم کل قوا)مدظله العالی( 
هستند، تصریح کرد: دشمنان فکر تعرض به کشور ما را از سر بیرون کنند، چرا 
که ســربازان نظام مقدس جمهوری اســلامی تا پای جان ایستاده اند و با اعتقاد 
جهاد می کنند. وی ضمن قدردانی از تلاش های امیر سرتیپ دوم رسولی فرمانده 
پیشین پایگاه شــهید فکوری گفت: امیر رسولی در زمان تصدی فرماندهی این 
پایگاه توانست به نحو احســن ماموریت های محوله را به همت همکاران خود به 
سرانجام برساند. امیر سرتیپ دوم خلبان یوسفی نیز به عنوان فرمانده جدید این 

پایگاه مسئولیت سنگینی در تامین امنیت بخش وسیعی از آسمان کشور دارد.
در ادامه حجت الاسلام و المسلمین آل هاشم نیز با قدردانی از تلاش های امیر 
سرتیپ دوم رسولی و آرزوی موفقیت برای سرتیپ دوم خلبان رضا یوسفی گفت: 
مهربانی با زیردســتان توام با  اقتدار، از اصول فرماندهی است، فرمانده موفق و 
توانمند کسی است که در عین داشتن اقتدار فرماندهی، رئوف و مهربان باشد و 
به مشــکلات کارکنان و درد و دل های آنان رسیدگی کند. در پایان این مراسم با 
اهداء لوح ســپاس از تلاش های سرتیپ دوم خلبان سعید رسولی قدردانی و طی 
حکمی سرتیپ دوم خلبان رضا یوسفی به فرماندهی پایگاه هوایی شهید فکوری 

منصوب شد.

خطیب نماز جمعه تهران:
ایران سطح امنیت را در منطقه به صورت معناداری 

ارتقا داد
خطیب نماز جمعه تهران گفت: نظام اســلامی توانســته ســطح امنیت را در 
منطقــه به صورت معنــاداری ارتقا دهد و راه را برای خلق قــدرت نه برای ایران 
بلکه برای جهان اسلام باز کند. به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین محمد 
حســن ابوترابی فرد در خطبه های نمازجمعه تهران خاطرنشان کرد: در شرایطی 
که آمریکا و رژیم صهیونیســتی عامل بی ثباتی در منطقه غرب آسیا هستند نظام 
اســلامی توانست سطح امنیت را در منطقه به صورت معناداری ارتقا دهد و راه را 
بــرای خلق قدرت نه فقط برای ایران بلکه برای جهان اســلام باز کند. وی، نقش 
شهید سردار قاسم سلیمانی در تامین امنیت منطقه و جهان را یادآور شد و افزود: 
شهید سلیمانی و یارانش در مبارزه با داعش، برای مردم ایران، منطقه و حتی اروپا 
و جهان خلق امنیت کردند. امــام جمعه موقت تهران، اهمیت تامین نظام تامین 
مالــی در کنار نظام دفاعی را برای حکمرانی همراه بــا اقتدار عنوان کرد و گفت: 
بدون منابع مالی پایدار و مطمئن و دســتیابی بــه قله های امنیت نمی توان راه را 
برای حرکت جامعه به سوی سعادت هموار کرد. وی افزود: در خطبه های گذشته 
اشــاره کردم که عهدنامه مالک اشــتر را عالم های برجســته نقل کرده اند و عالم 
برجســته اهل سنت نیز در کتاب جواهر العلم آورده است؛ مهم ترین، اصیل ترین و 

کهن ترین سند از پیشوایان معصوم دین در حوزه حکمرانی است.

اخبار کوتاه


